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اخبار
ساخت عروسک برای 

تيم های پرطرفدار فوتبال
تئاتر  هنرمند  بزدوده  عادل 
مشغول  روزها  این  عروسکی 
تیم  برای  هایی  عروسک  ساخت 
های پرطرفدار فوتبال پرسپولیس، 
است. تراکتورسازی  و  استقلال 
عادل بزدوده هنرمند عرصه تئاتر 
کودک و نوجوان و تئاتر عروسکی 
های  فعالیت  جدیدترین  درباره 
مشغول  روزها  این  گفت:  خود 
سه  برای  هایی  عروسک  ساخت 
تیم فوتبال پرطرفدار پرسپولیس، 
هستم  تراکتورسازی  و  استقلال 
به  ها  عروسک  این  است  قرار  و 
مسابقات  در  نمادشان  عنوان 
گیرد. قرار  استفاده  مورد  مختلف 
ها  عروسک  این  داد:  توضیح  وی 
حال  در  ایرانی  گربه  از  برگرفته 
و  است  نام »کاراکال«  به  انقراض 
های  تیم  به  دیگر  روز   ۲ تا  آنها 

مدنظر تحویل داده می شود.
این نویسنده و کارگردان که 
قرمزی، شهر  پروژه های کلاه  در 
خونه  و  گولو  زی  زی  ها،  موش 
عروسک  از  برخی  ها  مادربزرگ 
ها را ساخته است درباره احتمال 
ملی  تیم  برای  عروسک  ساخت 
هنوز  کرد:  عنوان  ایران  فوتبال 
ایران  فوتبال  ملی  تیم  طرف  از 
این  اگر  ولی  نداشتم  پیشنهادی 
تمایل وجود داشته باشد عروسک 
انقراض  را که در حال  ایرانی  یوز 

است برای تیم ملی می سازم.
های  فعالیت  درباره  بزدوده 
نیز  تئاتر  کارگرانی  زمینه  در  خود 
در  تا  دارم  اساسی  دورخیز  گفت: 
تهران  عروسکی  تئاتر  جشنواره 
نمایش   ،۹۷ سال  در  مبارک   -
کتاب  »اسرار  ای  سایه  عروسکی 
کار  خودم  نظر  از  که  را  قرمز« 
سنگینی است روی صحنه ببرم. این 
نمایش زیر دریا اتفاق می افتد از این 
رو عروسک های سایه زیر دریایی در 
این نمایش استفاده می شود.وی با 
اشاره به اینکه حدود چهار ماه است 
این  های  عروسک  طراحی  روی 
نمایش کار می کند، گفت: سعیم 
این است که نمایش »اسرار کتاب 

قرمز« را روی صحنه هم ببرم.

رييس سازمان سينمايی : 

انجمن سینمای جوان یا مراکز دیگر ما تعطیل نمی شود
تا  اینکه  بیان  با  سینمایی  سازمان  رییس 
گفت:  داشت،  نخواهیم  بدهی  هیچ  سال  آخر 
قرار نیست انجمن سینمای جوان یا مراکز دیگر 
رییس  حیدریان  شود.محمدمهدی  تعطیل  ما 
سازمان سینمایی صبح روز یکشنبه ۲۰ اسفند 
خبرنگاران  پرسش  به  خود  خبری  نشست  در 
پاسخ داد.وی در ابتدای این بخش گفت: برای 
کشورهای  و  آسیا  و  منطقه  به  مشترک  تولید 
توجه  فارابی  بنیاد  در  دیگر کشورها  و  اسلامی 
می شود. در بحث تولید، محتوا یکی از نیازها و 
نقص های ما است و امیدوارم بتوانیم با نهادهای 

مختلف در این زمینه همکاری کنیم.
که  پرسش  این  به  پاسخ  در  حیدریان 
رضاداد در تصمیم های سازمان سینمایی نقش 
دارد، توضیح داد: رضاداد از دوستان خوب من 
کردم.  همکاری  درخواست  وی  از  من  و  است 
به  ای  حرفه  صورت  به    ۸۲ سال  از  رضاداد 
سینما وارد شد و حالا به عنوان مشاور از وی 
خواهیم  می  دوره جدید  در  کنم.  می  استفاده 
با برنامه جلو ببریم و تنها نقش  یک جهش را 
و  است  کننده  عنوان مشورت  به  رضاداد  آقای 

بیش از این نیست.
وی سپس درباره ممیزی فیلم ها بیان کرد: 
در محصولات فرهنگی، فیلم این ویژگی را دارد 
که با رویدادهای اجتماعی رابطه مستقیم دارد. 
در جشنواره فجر به دلیل اینکه فاصله کمی بین 
آماده شدن فیلم تا حضور در جشنواره دارد ۲ 
نفر فیلم ها را بازبینی می کردند اما امسال همه 
اعضا فیلم ها را دیدند و دیگر نیازی به بازبینی 
جشنواره  از  بعد  فیلم  یک  اینکه  مگر  نیست. 
فیلم  از  برخی  معدود  موارد  در  اما  کند  تغییر 
امری  مساله  آن  که  کند  می  ایجاد  شایبه  ها 

متفاوت است.
شفاف  درباره  سینمایی  سازمان  رییس 
بیان کرد: تلاش داریم شفاف  سازی هزینه ها 
موارد  همه  هفته  این  آخر  تا  کنیم،  سازی 
زاده  داروغه  ابراهیم  شود.  می  سازی  شفاف 
هزینه  در  خوبی  مدیریت  جشنواره  در  نیز 
هزینه  گذشته  درصد   ۴۰ تا   ۳۰ بین  و  داشت 
اختصاص  وضعیت  درباره  است.حیدریان  شده 
بودجه به انجمن سینمای جوانان ایران و انتقاد 
آن  های  بدهی  که  موضوع  این  به  فیلمسازان 
شود،  نمی  تسویه  سینمایی  سازمان  سوی  از 
بیشترین  از  یکی   ۹۶ سال  در  ما  داد:  توضیح 
 ۷۵ بر  بالغ  که  ایم  گرفته  را  ها  بودجه  درصد 
درصد آن تا امروز تخصیص یافته است و الان 
که آخر سال هستیم ۲۵ درصد دریافت بودجه 
آخر سال  تا  این حال  با  ولی  است  مانده  باقی 

هیچ بدهی نخواهیم داشت.
تعطیلی  درباره  سینمایی  سازمان  رییس 
فعالیت بخش آموزشی در انجمن سینمای جوانان 
برنامه های  گفت:  مالی  مشکلات  دلیل  به  ایران 
آموزشی انجمن همچنان ادامه دارد و قرار نیست 
انجمن سینمای جوانان یا مراکز دیگر ما تعطیل 
شوند.وی درباره وضعیت مدرسه ملی سینما که 
و  است  نداشته  فعالیتی  اخیر  های  ماه  در  آنهم 
می  به گوش  آن  همیشگی  انحلال  های  زمزمه 
هنوز  سینما  جامع  برنامه  در  کرد:  اظهار  رسد، 
سینما  ملی  مدرسه  تعطیلی  بندی  جمع  به 
نرسیده ایم، اما سینمای ما بسیار از الزامات تکنیکی 
دنیا عقب است و باید در این باره تلاش شود که 
وظیفه مدرسه، ارتقای کیفیت در این راستا باشد. 
همچنین یکی از وظایف اصلی مدرسه ملی سینما 
هدایت و حمایت جریان علمی سینما برای آشنایی 

دانشجویان با فضای کار است.
و  کارانه  اینکه  درباره  همچنین  حیدریان 
مزایای کارمندان مرکز گسترش سینمای مستند 
نیز  مرکز  این  های  پروژه  همچنین  و  تجربی  و 
نیز  گسترش  مرکز  داد:  توضیح  است،  شده  کم 
به فعالیت های خود ادامه می دهد و به تازگی 
بخش انیمیشن در آن آغاز شده است و امیدواریم 
به سامان رسد.به گفته وی، مدرسه ملی ۲۵ درصد 
و انجمن سینمای جوانان ایران نیز بیش از ۸۰ 
درصد بودجه سالانه خود را دریافت کرده اند که 
این امر نشان می دهد نه انجمن سینمای جوان و 
مرکز گسترش و مدرسه ملی سینما قرار نیست 

فعالیت هایشان کم شود.
درباره خبرهایی  رییس سازمان سینمایی 
مبنی بر حذف گروه »هنر و تجربه« از سازمان 
تجربه«  و  »هنر  گروه  کرد:  بیان  نیز  سینمایی 

برای سینما ضروری است. اگر فیلم های هنری 
می  خالی  بخش  این  از  سینما  باشیم  نداشته 
را  استان   ۲۱ ها،  استان  با  توافقنامه  در  شود. 
تجربه«  و  »هنر  های  فیلم  که  کردیم  مجبور 
و  »هنر  است  قرار  اگر  البته  دهند.  نمایش  را 
تجربه« فعالیت کند باید درست فعالیت کند و 
تاکید می کنم این نوع از سینما دولتی نیست 

ولی ما از آن حمایت می کنیم.
سال  در  ها  فیلم  اینکه  بیان  با  حیدریان 
کرد:  اظهار  داشت،  خواهد  سنی  گروه  آینده 
اکران  به  نسبت  روزها  این  که  کارگردانانی 
برای  را  خود  فیلم  هستند  معترض  خود  فیلم 
اهالی مطبوعات نمایش دهند و آنها درباره این 
فیلم ها قضاوت کنند.وی درباره جشنواره های 
تکلیف چگونگی  به زودی  بیان کرد:  اول  فیلم 
برگزاری این جشنواره برگزار می شود. البته هر 
تواند در جشنواره حرفه ای  کسی بخواهد می 

فجر شرکت کند و نوع قضاوت را بپذیرد.
ما  کرد:  تأکید  سینمایی  سازمان  رئیس 
ما  است.  الطوایفی  ملوک  سینما  نداریم  اعتقاد 
اجرایی  خواهیم  می  که  ایم  نوشته  برنامه  یک 
از آن  فراتر  تولید بسیار  به  نیاز  شود، سینما و 
است که مانع ورود کسی شویم، حمایت ها از 
همه یکسان است.حیدریان در بخش دیگری از 
سخنان خود گفت: جشنواره اگر نتواند در تولید 
نیست و هر کسی  بگذارد جشنواره موفقی  اثر 
بخواهد جشنواره برگزار کند ما موافق هستیم، 

البته هر جشنواره مخاطب خود را دارد.
ریاست  به  هنرمندان  نامه  درباره  وی 
را  قانونی  روال  یک  ما  داد:  توضیح  جمهوری 
طی خواهیم کرد. ما نشستی هم بدون در نظر 
گرفتن نامه که عنصر فشار باشد، داشتیم تا در 

منطق  کنیم.  اکران  را  فیلم  قانونی  روال  یک 
می گوید که فیلمی در حبس نمی ماند و این 
بود.رئیس  خواهد  سیاستگذاری  شورای  وظیفه 
و  کتاب  باغ  مدیریت  درباره  سینمایی  سازمان 
حضور یکی از اقوامش به عنوان مدیر آن گفت: 
باغ  بگویم  باید  نیز  کتاب  باغ  مدیریت  درباره 
کتاب برای شهرداری است و نیازی به حمایت 
سازمان سینمایی ندارد و هیچ کدام از اقوام من 

مدیریت این بخش را برعهده ندارد.
سخنان  از  دیگری  بخش  در  حیدریان 
معنوی  حقوق  از  صیانت  باید  کرد:  بیان  خود 
به دنبال  ما  بررسی شود. همچنین  در مجلس 
دولت  عنوان  به  ما  نیستیم.  خنثی  فیلمساز 
نقش حراست و حمایت از سینما را داریم ولی 
همه  به  و  بسازد  فیلم  بخواهد  جور  هر  اینکه 
نشان دهد، درست نیست. البته سینمای خنثی 

سینمای فایده مندی نیست.
وی درباره درباره مرکز گسترش سینمای 
مستند و تجربی گفت: بحث تجربی با انیمیشن 
جایگزین شده و این امر مدت ها قبل رخ داده 
است، مستندسازی ما رشد خوبی داشت است. 
می  چگونه  و  چیست  مستند  ضعف  دید  باید 
این  ندارد  ضرورتی  کرد.  حمایت  آن  از  شود 
نهاد هدف های اولیه خود را دنبال کند.رئیس 
سازمان سینمایی تأکید کرد: در مورد فیلم های 
با نظر  بگویم که تلاش می کنیم  باید  توقیفی 
کارگردان و تهیه کننده اصلاحات انجام شود تا 

فیلم ها اکران شود.
اظهار  بیکاری  صندوق  درباره  حیدریان 
کرد: صندوق بیکاری هیچ وقت تاسیس نشده 
بیکاری  بیمه  صندوق  فقط  قانون  اساس  بر  و 
وجود دارد که استفاده از آن شرایط و قوانینی 
دارد که سینما نمی تواند آن را تامین کند. خانه 
سینما می تواند منابع پایداری داشته باشد که 
برخی از مشکلات برطرف شود و ما نیز به خانه 
سینما کمک می کنیم تا این منابع پایدار تامین 
شود. در کنار آن باید امنیت شغلی در سینما را 
جدی بگیریم و همه کسانی که در سینما کار 

می کنند باید شماره صنفی داشته باشند.
اکران  گروه  اینکه  بیان  با  پایان  در  وی 
»هنر و تجربه« این ضعف را دارد که مشخص 
می  داده  نمایش  ها  فیلم  زمانی  چه  نیست 
یک  چرا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  شود، 
فیلم همجنسگرایانه در »هنر و تجربه« نمایش 
خارجی شده  یک جشنواره  نامزد  و  داده شده 
بیان کرد: چرا شما وقتی فیلم هنوز در  است، 
اکران شده  و  نداشت  خارجی حضور  جشنواره 

بود، مخالفت خود را با اکران فیلم ننوشتید.

یک فنجان چای داغ
همزمان با اجرای طرح«استقبال از بهار« 

»قطار بهار«به ايستگاه فرهنگسرای عطار رسيد 
در  نیشابوری،  عطار  فرهنگسرای  آموزش  واحد  فرهنگی-  سرویس 
سال  پایان  جشن  بهار  از  استقبال  طرح  با   همزمان  بهار«  »قطار  برنامه 

کودکان مهد و پیش دبستانی را برگزار می کند.
عطار  فرهنگسرای  عمومی  روابط  از  نقل  به  و  امتیاز  گزارش  به 
نیشابوری؛در این ویژه برنامه که از ساعت ۱۳ تا ۱۵ دوشنبه ۲۱ اسفندماه 
جاری  در سالن همایش منطق الطیر فرهنگسرای عطار نیشابوری برگزار 
مسابقه  موزیکال،  و  شاد  نمایش  قبیل:  از  مختلفی  های  بخش  شود؛  می 
فرهنگی، شعرخوانی کودکان، نمایشگاه تزئینات سفره هفت سین نوروزی 
به همراه مراسم اهداء هدایای جشن پایان سال، با حضور مادران و فرزندان 

برگزار می شود.
گفتنی است؛ این ویژه برنامه با هدف  پاسداشت آداب و رسوم کهن 
ایرانی و به منظورآشنایی کودکان با  فرهنگ ملی و آیینی برگزار می شود.   
میدان  نشانی:  به  توانند  می  جشن  این  در  حضور  برای  علاقمندان 
بریانک، خیابان شهید دعوتی، خیابان امیرقلی، فرهنگسرای عطار نیشابوری 
تلفن:۵۵۷۱۶۷۷۶  شماره  با  بیشتر  اطلاعات  کسب  برای  یا  کرده  مراجعه 

تماس بگیرند.

جمشيد مشايخی پيام روزملی هنرهای نمايشی را نوشت
سینمای  و  تلویزیون   ، تئاتر  پیشکسوت  هنرمند  مشایخی  جمشید 
در  مشایخی  نوشت.جمشید  را  نمایشی  هنرهای  روزملی  پیام  کشور 
نوشت  نمایشی  هنرهای  ملی  روز  و  فروردین   ۷ مناسبت  به  که  پیامی 

آورده است:
»با سلام

از من خواستند چند کلمه ای به مناسبت روز نمایش بنویسم تا شاید 
یادگاری برای آنها که تک تک سلول های تنم با عشق به آنها زنده مانده 
اند، همه آنهایی که در طول شصت سال با تماشای ده ها و ده ها انسانی که 
زاییده تخیل نویسنده ها، کارگردان ها و من بازیگر بوده اند به زندگی خود 
راه دادند و با قدم گذاشتن به دنیای آنها زوایای پنهان و آشکار بشری را 

تجربه کرده اند. و من همیشه در آن لحظات غایب بوده ام.
بله، من بازیگر همیشه تنها هنرم غیب شدن در صحنه و تبدیل شدن 

به انسان دیگر بوده است، هر بار در هیبتی یا مسلکی یا مسندی.
خب، این زندگی همه ما آکتورهاست که هراز چندگاهی در قالبی نو 
سر کنیم تا بتوانیم زیر و بم غم ها، شادی ها و آرزوهای بشر خاکی را گاهی 
همچون غمنامه ای که بر صفحه روزگار نقش بسته و گاه همچون مجنونی 

که با نمایش اشتباهات انسانی خنده می گیرد روی صحنه زندگی کنیم.
گفتم من همیشه غایب بوده ام. شاید این شعبده بازی بود که در هر 
غیب شدن یکبار دیگر باید تلنگری به گوشه ای از زندگی انسان زده می 
شد تا در خلق الساعه ای از دنیای ابری اش به جهان روشنایی هدایت شود 

و در آیینه صحنه خود را بیابد.
شاید ما نمایشگران لعبتکانی هستیم که نقش های فلک لعبت باز را 
اینجا و آنجا زنده می کنیم تا در حین غیبت تبدیل به هزار کس و هیچکس 

شویم.
شناسنامه  کردن  صادر  شده  نوشته  نمایشگر  هر  پیشانی  بر  آنچه 
دارد  کاراکتری  از  آن حکایت  رنگ  است که هر  رنگی  مهرهای  با  هایی 
داریم  دوستش  آنکه  داریم،  نمی  دوستش  یا  داریم  می  دوستش  یا  که 
بر  مهرش  آنکه  و  نشسته  مان  روح  تلطیف  به  و  گرفته  قلبمان جای  در 
جان مان ننشسته همچون مفیستویی در ذهنمان خانه کرده تا هشداری 

باشد در راه زندگی مان.
هنر  کشورمان  راستین  هنرمندان  و  پرشور  جوانان  همت  به  امروز 
های  نسل  که  را  آنچه  و  آورده  در  هنر  این  تاریخ  از  سر  سربلند،  نمایش 
فنون  و  دانش  بکارگیری  و  ملی  فرهنگ  به  پایبندی  با  اند  پیشین کاشته 

هنری به خوبی درو می کنند و خاک صحنه از تن پیشینیان می روبند.
آروز می کنم چراغ صحنه های نمایش این آب و خاک همیشه روشن 
باشد و فرزندان این سرزمین در همه زمینه های علمی، فرهنگی و هنری 
سر افراز باشند. هنر ما هویت ماست و نقش ما در دنیای امروز بازتاب هویت 

ماست.
جمشید مشایخی«

متن میثاق نامه روزنامه نگاری در سایت روزنامه موجود است
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از سوی كارشناسان مطرح شد؛

الوپیک سریعترین استارت آپ در رشد و خدمات
می شود،  شنیده  استارت آپ  واژه   هنگامی که 
تعدادی جوان  ناخودآگاه  به صورت  ذهن مخاطب 
را تصور می کند که دور هم جمع شده و در حال 
مشتریان  به  خدمات دهی  و  توسعه  ایده پردازی، 
نوع  استارت   آپ ها  که  است  این  واقعیت   هستند. 
خاصی از کسب وکار هستند، اما به دلیل تفاوت های 
خاصی که بین آن ها با مصادیق عام کسب وکار وجود 
از میان آن  استارت آپ می نامند که  را  دارد، آن ها 
می توان به سه وجه ویژه و متمایز اشاره کرد اولین 
و اصلی ترین تمایز استارت آپ ها با کسب وکارها در 

میزان رشدشان است. 
هستند  کسب وکارهایی  معمولا  استارت آپ ها 
که با تکنولوژی سر وکار دارند و بنابراین اغلب هیچ 
آن ها  برای  جغرافیایی  و  مکانی  زمانی،  محدودیت 
وجود ندارد. در واقع استارت آپ ها قادر هستند در 
یک لحظه به صدها نفر در جای جای دنیا خدمات 
ارائه کنند.تفاوت دوم در موضوع سرمایه است؛ یک 
کسب وکار معمولی در مراحل اولیه شکل گیری خود 

به دنبال درآمد ثابت و مکفی است. 
بنابراین هیچ نیازی به دریافت سرمایه و رشد 
برای  استارت آپ  یک  اما  ندارد.  خود  کسب وکار 
بسیار  بودجه   نیازمند  رشد  روند  کردن  سریع تر 
زیادتری است. استارت  آپ ها معمولا با ریسک شروع 
می کنند، چون می خواهد روندهای قبلی را در هم 

بشکنند و یک ایده جدید را پیاده سازی کنند. 
استارت آپ ها  بین  تفاوت  سومین  نهایت،  در 
است.  آن ها  ساخت  هویت  در  کسب وکارها  و 
مثل  دارند،  سنتی  ایده های  اغلب  کسب وکارها 
و  بازاریابی  آژانس های  رستوران ها،  آرایشگاه ها، 
ایده ی  که  دیگر  مشابه  کسب وکارهای  از  بسیاری 
استارت آپ ها  اما  ندارد.  وجود  آن ها  پشت  خاصی 
سال  چند  تا  یعنی  دارند،  منحصربه فرد  ایده های 

پیش هیچ اثری از آن ها نبود. 
و  هستند  ریسک پذیر  شدیدا  اغلب  آن ها 
این  با  زیاد است.  این که موفق نشوند هم  احتمال 
مجاب  را  کسی  هر  آن ها  زیاد  بسیار  رشد  حال، 
فکر  سودآور  و  متفاوت  ایده ی  یک  به  که  می کند 
کند. در این میان بر اساس شاخص های مختلف 
و نظرات کارشناسان، الوپیک با رشدی که در مسیر 
جذب نیرو و خدمات رسانی در کنار کاهش قیمت 
ها داشته، سریع ترین استارت آپ بومی در رشد و 

خدمات رسانی است.
به  متکی  تهران  شهر  توسعه  معتقدیم 

استارت آپ هاست 
گفت:  تهران  شهردار 
معتقدیم توسعه اصولی شهر 
مشکلات  کاهش  و  تهران 
به  متکی  کلانشهر  این 
حمل  های  آپ  استارت 
و  پیک  الو  مانند  نقلی  و 

صاحبان اندیشه های جوان و فعال آن هاست.  
به  اشاره  با  تهران  نجفی شهردار  محمدعلی 

استارت  به  نسبت  ما  نگاه  گفت:  هوشمند  شهر 
ها  آن  و  حمایتی  هم  و  است  مثبت  هم  ها  آپ 
می  هوشمند  شهر  تحقق  برای  لازم  مقدمه  را 
به  بتوانیم  هم  چقدر  هر  کرد:  تاکید  وی  دانیم. 
حضور و رشد استارت آپ ها کمک می کنیم زیرا 
این  به  متکی  باید  تهران  شهر  توسعه  معتقدیم 

استارت آپ ها باشد. 
کلانشهر  نیازهای  به  اشاره  با  تهران  شهردار 
تهران گفت: ضروری است از همه استارت آپ ها 
بویژه آن هایی که در زمینه زیست محیطی، ترافیک 
توانند در دیگر چالش های شهر  و آن ها که می 
تاکید کرد:  تهران ورود کنند حمایت شود. نجفی 
حیات بشری از صدر تاریخ تا امروز همواره در حال 
تغییر و تحول است و انسان همیشه خودش را با این 

تغییرات هماهنگ کرده است. 
وی با بیان اینکه در سال های اخیر این تحولات 
آن قدر وسیع و سریع بوده که زندگی انسان را به 
گاه  هیچ  افزود:  است  داده  قرار  تاثیر  تحت  شدت 
تغییرات با این شتاب نبوده است و ما اگر قرار باشد 
همان نگاه سنتی را داشته باشیم مطمئنا با چالش 

های مدرن نمی توانیم مقابله کنیم.
امروزه شهر  اینکه  بر  تاکید  با  تهران  شهردار 
هوشمند به عنوان راه حلی طلای برای برون رفت از 
مشکلات و چالش های مدیریت شهری مطرح است 
گفت: البته این مهم باید به صورت بومی و متناسب 
با اکوسیستم منطقه ای ایجاد شود و یکی از نیازهای 

آن استارت آپ های بومی است. 
نجفی در خاتمه و در پاسخ به سوالی مبنی 
براینکه بزرگترین جشنواره استخدامی کشور ۲۴ 
الوپیک  در  نفر  ۲۰هزار  جذب  با  ۲۵اسفندماه  و 
می تواند  هوشمند  شهر  گفت:  شود،  می  برگزار 
شهری،  نظام  شهروندان،  برای  طلایی  پیامدهای 
نظام حکومتی در یک کشور داشته باشد و تلاش 
ها  آپ  استارت  است.  مسیر  این  در  حرکت  ما 
ظرفیت های بالایی دارند که نمی توان به راحتی 

از کنار آن ها گذشت.

تهدیدهای  هوشمند  های  آپ  استارت 
تهران را به فرصت بدل می کنند

اسلامی  شورای  عضو 
این  بیان  با  تهران  شهر 
با  تهران  ابرشهر  که  مطلب 
به  رو  بزرگی  های  چالش 
ای  چاره  ما  گفت:  روست 
با  همراهی  و  حمایت  جز 
استارت آپ های بومی و موفقی که در مدت کوتاه 

ظرفیت های بالایی را به ظهور رسانده اند نداریم.
با  امتیاز  با روزنامه  الهام فخاری در گفت وگو 
زمینه ساز  باید  شهرداری  افزود:  مطلب  این  بیان 
ایجاد استارت آپ باشد نه مداخله کننده و بداند که 
این استارت آپ ها در تهران می توانند تهدید ها را 
تبدیل به فرصت کنند. الهام فخاری درباره مزایای 
حضور استارت آپ ها در کلان شهر تهران به ...گفت: 
واقعیت این است که در حال حاضر دنیای کسب 
استارت آپ ها  است.  نوین  فناوری های  برپایه  کار  و 
و  اقتصادی  فناوری ها است که زندگی  از آن  یکی 
اجتماعی مردم را تحت تاثیر قرار داده است.  وی 
مبتنی  کارهای  و  فقط ۱۰درصد کسب  داد:  ادامه 
بر آی تی به سرانجام می رسند و موفق می شوند.

کار  بازار  تلاطم  از  را  خود  می توانند  که  آن هایی 
نجات داده و با نوآوری هایی به درآمد، اشتغال زایی و 
کارآفرینی دست پیدا کنند.  این عضو شورای شهر 
تهران اضافه کرد: تهران با توجه به لایه های پیچیده 
زیست شهری و جمعیت بسیار زیاد فضا و موقعیت 
بسیار ویژه ای برای شغل های نوآورانه است و حتی 
می تواند میدان آزمونی برای سایر شهرها باشد. در 
تهران می شود تهدید ها را تبدیل به فرصت کرد.  این 
اجتماعی شورای شهر  و  فرهنگی  عضو کمیسیون 
تهران تاکید کرد: شهرداری باید زمینه و بستر ساز 
آن ها  به  خود  اما  باشد  استارت آپ ها  این  ظهور 
مداخله نکند زیرا ورود یک نهاد به بخش خصوصی 
مخدوش  را  آن  کار  و  است سلامت کسب  ممکن 
کند. او در پایان گفت: باید شرایطی فراهم شود تا 

با توجه به مسائل مختلفی که شهر تهران با آن ها 
از آن ها  نوآور دعوت و  از جوانان  گریبان گیر است 
خواسته شود برای حل مشکلات پیشنهاداتی برای 

ساخت استارت آپ داده شود.
برای  راهکار  بهترین  ها  آپ  استارت 

کاهش آلودگی هوای تهران
تهران  مردم  نماینده 
حوزه  های  آپ  استارت  از 
عنوان  به  نقل  و  حمل 
برون  برای  راهکار  بهترین 
هوای  آلودگی  از  رفت 

کلانشهر تهران نام برد.
با  امتیاز  با  گفتگو  در  زایی  هاشم  عبدالرضا 
تاکید بر اینکه امروزه آلودگی هوای تهران از اصلی 
برون  گفت:  است  کلانشهر  این  های  چالش  ترین 
باید  و  دارد  ملی  عزم  به  نیاز  موضوع  این  از  رفت 
بدانیم دولت یا مجلس یا شهرداری به تنهایی نمی 
توانند در این حوزه موفق شوند و باید پای کسب 
این چالش  به  نهاد  نوین و گروه های مردم  و کار 
اساسی بازتر شود. وی اضافه کرد: در مورد آلودگی 
خودروهای  خروج  دنبال  به  که  سال هاست  هوا 
این  اما تاکنون در  از چرخه تردد بوده ایم  فرسوده 
جامعی  برنامه  چراکه  عمل نکرده ایم،  موفق  زمینه 
نداشته ایم. برنامه های دیگری هم مطرح شده است 
اما متاسفانه همه آن ها ابتر مانده اند و به نتیجه 

نرسیده اند.
هاشم زایی با تاکید بر این نکته که بی تردید 
هرکدام از موتورسیکلت هایی که کاربراتوری هستند 
ایجاد می کنند، گفت:  آلودگی  تا ۵ خودرو  بین ۳ 
یکی از گام های مهم در جهت رفع مشکل آلودگی 

هوا جمع آوری این نوع موتورسیکلت هاست.
عضو مجمع نمایندگان استان تهران، در ادامه 
با اشاره به نیاز به استارت آپ هایی که باعث کاهش 
تردد موتورها و ماشین ها در سطح شهر شوند گفت: 
این استارت آپ ها در جامعه وجود دارد و ما باید از 

آن ها حمایت بیشتری کنیم.

های  ظرفیت  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
دیگر این استارت آپ های بومی مانند اشتغال بالای 
آن ها گفت: ما در تهران و دیگر کلانشهرها چند 
بروز  باعث  از آن ها  چالش اصلی داریم که برخی 
آسیب های ثانوی شده است. نگاه ما این است که 
استارت آپ هایی مانند الوپیک به میدان بیایند و 

زمینه کاهش آسیب ها را فراهم سازند. 
الوپیک استارت آپ موفق بومی در حوزه 

اشتغال زایی
امور  معاون ساماندهی 
از استارت آپ های  جوانان 
موفق بومی مانند الوپیک به 
و  نوین  کار  و  عنوان کسب 
قابل اعتنا در زمینه اشتغال 

زایی نام برد.
ضرورت  به  اشاره  با  تندگویان  محمدمهدی 
حوزه  به  اجتماعی  تشکلهای  و  جوانان  ورود 
فعالیت استارت آپها در زمینه های مختلف گفت: 
هایی  زمینه  در  توانند  می  نهاد  مردم  سازمانهای 
در  اقدامات   ... و  دستی  صنایع  گردشگری،  چون 
خوری انجام دهند. وی ادامه داد: در استانها مواهب 
توانند  می  جوانان  که  دارد  وجود  زیادی  طبیعی 
کشاورزی،   ، گردشگری  مختلف  های  حوزه  در 
دامپروری و صنایع دستی فعالیت کنند. زیاد نگران 
استانها نیستیم با اینکه مشکلات خودشان را دارند. 
به  بیشتر  کشور  در  اشتغال  اعتبارات  همچنین 
سمت مناطق محروم و روستاها توزیع می شود اما 
کلانشهری مثل تهران از این مواهب بی بهره است 
به همین دلیل در حوزه اشتغال جوانان در تهران 
مشکلات زیادی داریم که جز با تشویق استارت آپها 
این مشکلات قابل حل نیست.  معاون ساماندهی 
قرارگاه  یک  باید  کرد:  خاطرنشان  جوانان  امور 
اشتغال با فرماندهی وزیر کشور شکل بگیرد و تمام 
مسائل اشتغال جوانان با حضور دستگاههای مختلف 
این قرارگاه رصد و بررسی شود. وزارت ورزش  در 
به عنوان متولی جوانان باید عضو این قرارگاه باشد. 

از نظر اشتغال جوانان وضعیت بدی دارد و  تهران 
شرایط آسیبهای اجتماعی هم به هیچ وجه مناسب 
دستگاهها  همه  است  لازم  دلیل  همین  به  نیست 

برای اشتغال جوانان وارد کار شوند.
از  آپها  استارت  تشویق  و  توسعه  تندگویان 
و  کارآفرینی  راهکارهای  از  یکی  را  الوپیک  جمله 
حال  در  گفت:  و  دانست  تهران  در  اشتغال  ایجاد 
حاضر در تهران یکی از راههای برون رفت از مساله 
الکترونیک  تجارت  و  آپها  استارت  همین  اشتغال 
است.   وی بر ضرورت نظارت بر عملکرد استارت 
آپها اشاره کرد و گفت: باید ظرفیت اشتغال در حوزه 
استارت آپها در نظر گرفته شود تا در آینده دچار 
آسیب نشوند. در شهر تهران سازمانهای مردم نهاد 
جوانان می توانند با توانمندسازی در حوزه اشتغال 

به ویژه در زمینه خدمات شهری ورود کنند. 
داد:  ادامه  جوانان  امور  ساماندهی  معاون 
شرکتهای خدمات مسافر و حمل بار بخش زیادی 
از خدمات حمل و نقل شهر را در دست گرفته اند و 
مشاغل زیادی برای جوانان ایجاد شده اما اگر نظارت 

نباشد همین آسیب زا است.
فعالیتهای  آماده  وی گفت: تشکلهای جوانان 
به  را  فرصت  این  اگر شهرداری  داوطلبانه هستند. 
تفکیک  موضوع  در  توانند  می  آنها  بدهد  جوانان 
به  آن  فناورانه  و  نوین  های  شیوه  و  مبدا  از  زباله 
خوبی فعالیت کنند و سودآوری اقتصادی هم داشته 
باشند. موضوع نظارت بر عملکرد پیمانکاران شهری 
در بخش زیباسازی، آسفالت و ... به راحتی جوانان 
می توانند فعالیت کنند. البته جوانان برای فعالیت 
با این  نیاز به توانمندسازی دارند که  استارت آپی 
را  زیادی  مشاغل  تهران  شهر  در  توانند  می  اقدام 

برای خود ایجاد کنند.


